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A new concept of light: Solving the problems of invariance of speed of light and wave-particle duality

Biswaranjan Dikshita)

Laser and Plasma Technology Division, Bhabha Atomic Research Centre, Mumbai 400085, India

In this paper, a new concept of light is proposed so that two important unsolved problems of light, viz., invariance of speed of light with respect to motion of source/observer and wave-particle duality, are solved. Although the invariance of speed of light is an experimentally verified fact and is incorporated into the second postulate of a special theory of relativity, it is not compatible with our common experience about matter in motion. However, in this new concept, the invariance of speed of light comes as a natural consequence without violating our common sense. Another advantage of this approach is that it solves the problem of wave-particle duality of light by offering a single picture that explains both the results showing particlelike and wavelike behaviors.

Dans cet article un nouveau concept de lumière est proposé enfin de résoudre les deux problèmes concernant la lumière, à savoir l'invariance de la vitesse de la lumière par rapport au mouvement de la source/observateur et la dualité onde/particule. Bien que l'invariance de la vitesse de la lumière soit un fait bien vérifié par l'expérience et incorporé dans le deuxième postulat de la théorie de relativité restreinte, elle n'est pas compatible avec notre expérience sur la matière en mouvement. Mais dans ce nouveau concept l'invariance de la vitesse de lumière est une conséquence naturelle qui ne va contre notre sens commune. Un autre avantage de cette approche est qu'elle permet de résoudre le problème de la dualité onde/particule en offrant une image unique qui explique à la fois les résultats montrant les comportements des particules et des ondes.
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